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Udlændinge- og Integrationsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Med lov nr. 1689 af 26. december 2017 om ændring af udlændingeloven (Ny kvo-

teordning) blev der indført en ny kvoteordning, som indebærer bl.a., at udlændin-

ge- og integrationsministeren bestemmer antallet og den overordnede fordeling 

af udlændinge, der skal meddeles opholdstilladelse i medfør af udlændingelovens 

§ 8, stk. 1 eller 2, og genbosættes i Danmark.  

 

Det fremgår af lovforarbejderne, at der ved beslutningen herom skal lægges vægt 

på den sociale og økonomiske kapacitet i samfundet. 

 

Det forudsættes i lovforarbejderne, at der foretages en samlet afvejning af de 

forskellige kriterier ved vurderingen af den sociale og økonomiske kapacitet, og 

hvor mange udlændinge der på den baggrund skal genbosættes i Danmark. Der 

skal i den forbindelse bl.a. lægges vægt på antallet af asylansøgere, der er kom-

met til Danmark de foregående år, antallet af opholdstilladelser meddelt til ud-

lændinge de foregående år og på, hvordan de udlændinge, der allerede befinder 

sig i Danmark, er integrerede. 

 

På integrationsområdet er der i de senere år blevet gennemført en række tiltag, 

som - sammen med en positiv konjunkturudvikling - har bidraget til at styrket 

integrationen på arbejdsmarkedet blandt nyankomne flygtninge og familiesam-

menførte. Imidlertid er der fortsat væsentlige udfordringer på integrationsområ-

det – f.eks. når det gælder arbejdsmarkedstilknytningen blandt kvinder med ind-

vandrerbaggrund.  

 

Selv om antallet af asylansøgere er faldet betydeligt i de seneste år, er det derfor 

efter en samlet vurdering min opfattelse, at der endnu ikke foreligger den fornød-

ne sociale og økonomiske kapacitet til at genbosætte flygtninge i Danmark. Jeg 

har på den baggrund besluttet, at Danmark i 2018 ikke skal tage imod kvoteflygt-

ninge. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Inger Støjberg 
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